

**Subject:** Ottawa Police Services Board Appoints Patricia Ferguson and Paul Burnett as Permanent Deputy Chiefs / La Commission de services policiers d'Ottawa nomme Patricia Ferguson et Paul Burnett chefs adjoints permanents  
**Date:** Monday, June 26, 2023 4:15:30 PM

---

## **MEDIA RELEASE**

FOR IMMEDIATE RELEASE: 26 June 2023

### **Ottawa Police Services Board Appoints Patricia Ferguson and Paul Burnett as Permanent Deputy Chiefs**

Ottawa—The Ottawa Police Services Board is pleased to announce that Patricia (Trish) Ferguson and Paul Burnett have been appointed as permanent Deputy Chiefs (DC) of the Ottawa Police Service (OPS). Both DC Ferguson and DC Burnett were in acting deputy roles prior to their appointment.

The Board launched a nation-wide recruitment process for two deputy chiefs in February of this year, supported by executive search firm Odgers Berndtson. The Board was seeking progressive leaders with substantive years of senior policing leadership experience, who could help lead changes to operations and culture at the OPS, under the command of Chief of Police Eric Stubbs.

“The Board undertook a thorough recruitment process and is extremely pleased to have DC Ferguson and DC Burnett confirmed as permanent Deputy Chiefs,” stated Board Chair Gail Beck. “They have demonstrated to the Board that they are the best candidates for the roles, as effective and collaborative leaders.”

“I’m humbled and excited to be part of a leadership team committed to rebuilding our City’s pride in our Service. With the help of the courageous women and men of the Ottawa Police Service, I look forward to building trust, meaningful community partnerships, and creating a safer community for our City,” stated Deputy Chief Ferguson.

“I am both honored and proud to be selected as the Deputy Chief of the Ottawa Police Service. The opportunity to continue to work with the amazing sworn and civilian members of this police service is incredibly exciting. It is my goal to continue to serve the citizens of Ottawa by providing a community centered policing approach that focuses on building safe and healthy communities,” stated Deputy Chief Burnett.

The Board wishes to thank all of the candidates who put their names forward for these positions.

#### **Biography of Patricia (Trish) Ferguson**

Trish Ferguson has been a proud member of the Ottawa Police for 28 years. Drawn to policing at a young age, it was a career that aligned with the values with which she was raised and allowed her to commit to a life of service. While earning her degree from the University of Ottawa (Criminology), Trish volunteered with OPS working in the community. It was there she learned and understood the importance of fostering and building relationships with the communities she would eventually serve. In 1995, Trish joined the ranks of OPS and gained broad experience working in various

capacities in Patrol, Sexual Assault/Child Abuse, School Resources, Elder Abuse, Investigations, Outreach and Recruiting and Community Policing. During these years, Trish witnessed the courage and strength of survivors and the commitment of the people called to support them through their journey. This led to advocacy work for victims and survivors as well as co-managing the Critical Incident Stress Management Team for OPS members for over 10 years. In addition to this work, Trish has been a strong advocate for the advancement of women in policing, leading and participating in national events and local initiatives to improve culture, address workplace inequities, and provide networking and educational opportunities for women in law enforcement.

In 2018 Trish was promoted to the senior ranks as an Inspector and worked on the Frontline as a Duty Inspector managing critical incidents and major city events. She also led the reorganization of the Criminal Investigations Directorate and the OPS' response to the Pandemic. When she was promoted to Superintendent in 2020 she was given responsibility for the Frontline Policing, leading the Service's largest group of members. In 2021, Trish was called to act as the Deputy Chief of Community Policing. Trish has been the Acting Deputy Chief of the Investigations, Information and Serious & Organized Crime Directorate since 2022.

Trish and her husband, also an OPS member, have two children. She continues to be an active member of her community, regularly engaging in volunteer initiatives and is currently on the Board of the Snowsuit Fund.

### **Biography of Paul Burnett**

Paul Burnett has been selected as Deputy Chief and will continue to oversee the Community Policing Directorate, which includes the Frontline Policing Directorate, Specialized Policing Directorate, and the Neighbourhood Policing Directorate. This Command provides proactive and reactive public safety services in partnership with key stakeholders and the many diverse communities in Ottawa.

Deputy Chief Burnett began his policing career with the Gloucester Police in 1992 and, over the course of his 31 years of service in the Ottawa area, has fulfilled a variety of roles and worked in a variety of units throughout the organization including the Traffic Section, the Collision Reconstruction Unit, the Professional Development Centre as a Use of Force Instructor, and the Tactical Team as both an operator and the Unit Commander. In addition, he has worked as an investigator in the Professional Standard Unit and supervised the Community Policing Centre's in the city's east end.

Deputy Chief Burnett was a member of the 2008 Olympic Security Team that provided personal security as the Olympic flame made its way across the province. He also attended the Vancouver Olympics and was deployed as a Bomb Technician. He spent a year instructing at the Jordan International Police Training Center (JIPTC) in Amman, Jordan where he was the lead instructor in charge of the Improvised Explosive Device Training Centre responsible for training and was awarded the JIPTC medal.

DC Burnett is a Member of the Order of Merit for the Police Forces, the Order of Merit of the Police Forces is a fellowship of honor based on the highest qualities of citizenship, service to Canada, to the police community and to humanity at large.

In his previous role as a Duty Inspector, Deputy Chief Burnett oversaw Frontline Operations and was responsible for providing Incident Command for major events and high-risk operations, including demonstrations, major crime scenes, SIU investigations, tactical and search and rescue operations. He led the design, development and implementation of the organizations first multi- year Strategic Equity Diversity and Inclusion Action Plan. He fostered collaborative leadership across the organization and developed a strategy to build capacity in relation to Equity, Diversity, and Inclusion.

Deputy Chief Burnett earned his Bachelor of Social Science degree from Ottawa University and is currently an Instructor at the Canadian Police College on the Critical Incident Commanders course.

*The Ottawa Police Services Board is the civilian body responsible for governing the Ottawa Police Service. It is responsible for ensuring the provision of adequate and effective police services to City of Ottawa residents.*

- 30 -

For additional information, please contact Krista Ferraro, Executive Director, Ottawa Police Services Board, at 580-2424, ext. 21618; email: [krista.ferraro@ottawa.ca](mailto:krista.ferraro@ottawa.ca)

---

## **COMMUNIQUÉ DE PRESSE**

POUR DIFFUSION IMMÉDIATE : 26 juin 2023

### **La Commission de services policiers d'Ottawa nomme Patricia Ferguson et Paul Burnett chefs adjoints permanents**

Ottawa — La Commission de services policiers d'Ottawa est heureuse d'annoncer que Patricia (Trish) Ferguson et Paul Burnett ont été nommés chefs adjoints permanents du Service de police d'Ottawa (SPO). La chef adjointe Ferguson et le chef adjoint Burnett occupaient des postes d'adjoints intérimaires avant leur nomination.

La Commission a lancé un processus de recrutement national pour deux chefs adjoints en février de cette année, avec l'appui de l'agence de recrutement de cadres Odgers Berndtson. La Commission était à la recherche de dirigeants progressistes ayant des années d'expérience considérable en leadership de gestion dans la police qui peuvent aider à diriger les changements aux opérations et à la culture au SPO, sous le commandement du chef de police, Eric Stubbs.

« La Commission a entrepris un processus de recrutement rigoureux et est extrêmement heureuse que la chef adjointe Ferguson et le chef adjoint Burnett aient été confirmés chefs adjoints permanents », a déclaré la présidente de la Commission, Gail Beck. « Ils ont démontré à la Commission qu'ils sont les meilleurs candidats pour

ces rôles en tant que leaders efficaces et coopératifs. »

« Je suis humble et enthousiasme à l'idée de faire partie d'une équipe de direction déterminée à rebâtir la fierté de notre Ville à l'égard de notre service. Avec l'aide des femmes et des hommes courageux du Service de police d'Ottawa, j'ai hâte de bâtir une confiance, d'établir des partenariats communautaires significatifs et de créer une communauté plus sûre pour notre Ville », s'est exprimé la chef adjointe Ferguson.

« Je suis à la fois honoré et fier d'avoir été choisi comme chef adjoint du Service de police d'Ottawa. La possibilité de continuer à travailler avec les merveilleux membres assermentés et civils de ce service de police est incroyablement excitante. Mon objectif est de continuer à servir la population d'Ottawa en offrant une approche policière axée sur la communauté qui met l'accent sur l'établissement de communautés saines et sécuritaires », a déclaré le chef adjoint Burnett.

La Commission remercie toutes les personnes qui ont posé leur candidature à ces postes.

### **Biographie de Patricia (Trish) Ferguson**

Trish Ferguson est fière d'être membre du Service de police d'Ottawa depuis 28 ans. Elle a été attirée par les services de police à un jeune âge et cette carrière correspondait aux valeurs avec lesquelles elle a été élevée et lui a permis de s'engager dans une vie de service. Tout en obtenant son diplôme de l'Université d'Ottawa en criminologie, Trish a fait du bénévolat pour le SPO dans la communauté. C'est par cette occasion qu'elle a appris et compris l'importance de favoriser et d'établir des relations avec les communautés qu'elle allait éventuellement servir. En 1995, Trish a rejoint les rangs du SPO et a acquis une vaste expérience de travail dans divers postes : patrouille, agression sexuelle ou mauvais traitements infligés aux enfants, ressources en milieux scolaires, mauvais traitements infligés aux aînés, enquêtes, sensibilisation et recrutement, et services de police communautaires. Au cours de ces années, Trish a été témoin du courage et de la force des personnes survivantes et de l'engagement des personnes appelées à les soutenir tout au long de leur périple. Ces expériences l'ont mené à des activités de défense des droits des victimes et des survivants ainsi qu'à la cogestion de l'équipe de gestion du stress à la suite d'un incident critique pour les membres du SPO pendant plus de 10 ans. En plus de ce travail, Trish a été une ardente défenseuse de l'avancement des femmes dans les services de police, en dirigeant des événements nationaux et des initiatives locales et en y participant afin d'améliorer la culture, d'éliminer les inégalités en milieu de travail et d'offrir des possibilités de réseautage et d'éducation aux femmes dans les forces de l'ordre.

En 2018, Trish a été promue au poste d'inspectrice aux échelons supérieurs et a travaillé en première ligne comme inspectrice de service pour gérer les incidents critiques et les événements majeurs de la ville. Elle a également dirigé la réorganisation de la direction générale des enquêtes criminelles et la réponse du SPO à la pandémie. Lorsqu'elle a été promue au poste de superintendante en 2020, on lui a confié la responsabilité des services de police de première ligne, dirigeant le plus grand groupe de membres du Service. En 2021, Trish a été nommée chef

adjointe des services de police communautaires. Trish est chef adjointe intérimaire de la Direction de l'intelligence, de l'information, et de la lutte contre le crime organisé et les crimes graves depuis 2022.

Trish et son mari, également membre du SPO, ont deux enfants. Elle demeure une membre active de sa communauté, participe régulièrement à des initiatives de bénévolat et siège actuellement au conseil d'administration du Fonds Habineige.

### **Biographie de Paul Burnett**

Paul Burnett a été choisi comme chef adjoint et continuera de superviser la direction générale des services de police communautaires, qui comprend la Direction de la police de première ligne, la Direction des services de police spécialisés et la Direction de la police de quartier. Ce commandement fournit des services de sécurité publique proactifs et réactifs en partenariat avec les principaux intervenants et les nombreuses communautés diversifiées d'Ottawa.

Le chef adjoint Burnett a commencé sa carrière policière au sein de la police de Gloucester en 1992 et, au cours de ses 31 années de service dans la région d'Ottawa, il a rempli divers rôles et travaillé dans diverses unités de l'organisation, y compris la section de la circulation, l'unité de reconstitution des collisions, le Centre de perfectionnement professionnel en tant qu'instructeur sur l'usage de la force et l'équipe tactique en tant qu'opérateur et commandant d'unité. De plus, il a travaillé comme enquêteur à l'Unité des normes professionnelles et a supervisé le centre des services de police communautaires dans l'est de la ville.

Le chef adjoint Burnett était membre de l'équipe de sécurité des Jeux olympiques de 2008 qui a assuré la sécurité personnelle pendant que la flamme olympique traversait la province. Il a également assisté aux Jeux olympiques de Vancouver et a été déployé comme technicien des explosifs. Il a passé un an à enseigner au Jordan International Police Training Center (JIPTC) à Amman, en Jordanie, où il a été l'instructeur principal du Centre de formation sur les engins explosifs improvisés responsable de la formation et a reçu la médaille du JIPTC.

Le chef adjoint Burnett est membre de l'Ordre du mérite des corps policiers. Cet Ordre est un ensemble de membres d'honneur fondé sur les plus hautes qualités de la citoyenneté, du service au Canada, à la communauté policière et à l'humanité en général.

Dans le cadre de ses fonctions antérieures à titre d'inspecteur de service, le chef adjoint Burnett a supervisé les opérations de première ligne et a été responsable du commandement des interventions pour les événements majeurs et les opérations à risque élevé dont les démonstrations, les scènes de crimes majeurs, les enquêtes de l'Unité des enquêtes spéciales et les opérations tactiques et de recherche et sauvetage. Il a dirigé la conception, l'élaboration et la mise en œuvre du premier plan d'action pluriannuel de l'organisation en matière d'équité, de diversité et d'inclusion. Il a favorisé le leadership collaboratif dans l'ensemble de l'organisation et a élaboré une stratégie pour renforcer les capacités en matière d'équité, de diversité et d'inclusion.

Le chef adjoint Burnett a obtenu un baccalauréat en sciences sociales de l'Université

d'Ottawa et est actuellement instructeur au Collège canadien de police dans le cadre du cours de commandant en situation de crise.

*La Commission de services policiers d'Ottawa est l'organisme civil chargé de régir le Service de police d'Ottawa. Elle est chargée de veiller à la prestation de services de police adéquats et efficaces aux résidents de la ville d'Ottawa.*

- 30 -

Pour obtenir de plus amples renseignements, veuillez communiquer avec Krista Ferraro, directrice exécutive, Commission de services policiers d'Ottawa, au 580-2424, poste 21618; courriel : [krista.ferraro@ottawa.ca](mailto:krista.ferraro@ottawa.ca)

This e-mail originates from the City of Ottawa e-mail system. Any distribution, use or copying of this e-mail or the information it contains by other than the intended recipient(s) is unauthorized. Thank you.

Le présent courriel a été expédié par le système de courriels de la Ville d'Ottawa. Toute distribution, utilisation ou reproduction du courriel ou des renseignements qui s'y trouvent par une personne autre que son destinataire prévu est interdite. Je vous remercie de votre collaboration.